
Protokół Nr 23/09
z posiedzenia Komisji ds. Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

odbytego w dniu 03.03.2009 r. 

Kolejne posiedzenie Komisji  otworzył Przewodniczący Komisji – Pan Zdzisław Gniłka,
który powitał zebranych radnych oraz zaproszonych gości.  Następnie stwierdził kworum niezbędne
do obradowania  i przedstawił zaplanowany na dzisiejsze posiedzenie porządek obrad:

1. Przyjęcie harmonogramu utwardzania dróg gminnych w 2009 r. 
2. Sprawy bieŜące i róŜne. 

 
Do zaplanowanego porządku obrad nie było uwag i został przyjęty jednogłośnie. 
Następnie Przewodniczący Komisji poprosił o zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia,
który był  udostępniony do wglądu w Urzędzie Gminy, dodał, Ŝe równieŜ dzisiaj moŜna się z nim
zapoznać. 

Dyskutując w temacie  projektu Uchwały  alkoholowej,  Radna Ziółkowska nawiązała do tematu
udzielenia zezwolenia na sprzedaŜ alkoholu w Pizzerii w Widawie. Oznajmiła, iŜ w lokalu tym nie
powinna być prowadzona sprzedaŜ alkoholu, gdyŜ głównymi klientami jest młodzieŜ gimnazjalna. 
PowyŜszą wypowiedź poparł Radny Pokorski i Radny Olejniczak. 
W trakcie dyskusji członkowie komisji analizowali przedłoŜony projekt Uchwały alkoholowej w
sprawie  ustalenia  odległości  punktu sprzedaŜy bądź  konsumpcji  alkoholu od róŜnych obiektów
m.in. obiektu kultu religijnego.
Zdania komisji w tym temacie były podzielone i do Ŝadnych ustaleń w tym temacie nie doszło. 
Następnie  głos  zabrał  przybyły  na  posiedzenie  Komisji  Pan  Wójt,  który  poinformował,  o
Komunikacie Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w którym zawarta jest  informacja,  Ŝe została
zwiększona  dotacja na wydatki  budŜetowe dla województwa łódzkiego pochodząca z rezerwy
budŜetowej. 
Natomiast Pan Sylwester Woźniak – pracownik Urzędu Gminy poinformował, Ŝe odbył  się  juŜ
przetarg na kruszywo, została zawarta umowa na zakup 6,5 tys. ton kruszywa na kwotę ok. 150 tys.
brutto.
W związku z tym, Ŝe do kopalni kruszywa jest ok. 190 km, to zdaniem radnych naleŜałoby, aby
były robione dwa kursy dziennie. 
W tym miejscu głos zabrał Radny KrzyŜański zasugerował, aby rozpatrzyć koszty transportu koleją.
Poza tym Pan Parzybut oznajmił, Ŝe nie doszło do zakupu naczepy, gdyŜ w budŜecie gminy było
zarezerwowane tylko 85 tys., a najmniejsza oferta w przetargu opiewała na kwotę 108 tys. zł. W
związku z tym naleŜy zagwarantować  w budŜecie gminy większe środki  na  zakup niezbędnej
naczepy. 
Ponadto członkowie Komisji  dyskutowali  nad decyzją  Pani doktor Jędraszek, która postanowiła
zrezygnować z pracy w naszym gminnym ośrodku zdrowia i złoŜyła wypowiedzenie. 
Oznajmiono, Ŝe decyzja Pani doktor  wiąŜe się z potrzeba zatrudnienia nowego lekarza w Chociwiu
oraz zapewnienia mu lokum, a co za tym idzie wymówienia najmu osobom obecnie zamieszkałym. 
Natomiast  nawiązując  do  projektu  tzw.  „Schetynówek”Pan  Parzybut  oznajmił,  Ŝe  Urząd
Wojewódzki Ŝąda do 4 marca – do godz. 1200 informacji dotyczącej budowy dróg. 
W  tym  miejscu  Pan  Woźniak  wyjaśnił,  Ŝe  UW  boi  się  odpowiedzialności  i  czeka  na
Rozporządzenie Ministra,  a od Gminy wymaga posunięć  niedopuszczalnych  przed podpisaniem
umowy. 
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Natomiast przetarg na budowę oświetlenia będzie ogłoszony w miesiącu lipcu.
W tym miejscu Radni zgłosili potrzebę zakupu dodatkowych lamp:

- 1 lampa - Brzyków  k. P. Górczyńskiej
- 1 lampa – Osieczno k. P. Szczepanowskiej
- 1 lampa – Las Zawadzki
- 2 lampy – Wola Kleszczowa
- 2 lampy – Chociw, za szkołą w kierunku Restarzewa na zakręcie
- 1 lampa – Ochle Kawały, na zakręcie
- 2 lampy -  Wielka Wieś A k. P. Wójcika
- 1 lampa – Kolonia Zawady k. wieŜy ciśnień

Następnie Pan Wójt oznajmił,  Ŝe drogę  na Klęczu będzie budował ZUK, a drogi  rolnicze – na
Wielkiej Wsi i od ul. Polnej k. cmentarza zostaną zlecone do wykonania. 
W  tym  miejscu  głos  zabrał  Radny  Pokorski,  który  oznajmił,  Ŝe  zachodzi  potrzeba  poprawy
nawierzchni  drogi  poprzez nawiezienie kruszywem w Siemiechowie,  gdyŜ  autobus szkolny ma
trudności z przejechaniem po dzieci. 
W odpowiedzi na powyŜsze głos zabrał Pan Parzybut, który oznajmił, Ŝe wczesną wiosną, gdy są
roztopy na wierzchniej warstwie drogi  (głębsza warstwa jest jeszcze zmarznięta), autobus moŜe
wydłuŜyć drogę i przejechać asfaltówką.
Kolejno głos zabrał Radny KrzyŜański, który zapytał, czy zlecona będzie dokumentacja na budowę
dróg na osiedlu w Widawie i Chociwiu.
W tym miejscu Pan Woźniak oznajmił, Ŝe w budŜecie zagwarantowana jest kwota 110 tys. zł, a
dokumentacja na osiedle w Widawie będzie kosztowała ok 80 – 90 tys. 
Odnosząc się  do powyŜszego  Radny KrzyŜański  oznajmił,  Ŝe sytuacja  ludzi  mieszkających  na
osiedlu  w  Chociwiu  w  czasie  opadów  deszczu  jest  dramatyczna,  gdyŜ  część  domostw  jest
systematycznie zalewana. 
Następnie  głos  zabrał  Radny  Polak,  który  pytał  o  dalsze  losy  związane  z  przygotowaniem
dokumentacji na przeprowadzenie remontu ośrodka zdrowia w Brzykowie. 
W odpowiedzi na zadane pytanie Pan Parzybut oznajmił, Ŝe dokumentację przygotowuje ten sam
projektant, któremu pierwotnie ją powierzono.
Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji, który stwierdził, Ŝe niektóre drogi naleŜy nawieźć
kruszywem, ale naleŜy sporządzić dokumentację: 
– droga od Witoldowa do Dąbrowy Widawskiej
– Klęcz
– Siemiechów do Wielkiej Wsi
– Zborów

Przedstawione powyŜej drogi znalazły akceptację Komisji na wykonanie dokumentacji. 
W tym miejscu Pan Parzybut oznajmił, Ŝe koszt wykonania jednej dokumentacji kształtuje się w
granicach 2 tys. zł, ale do wskazanej kwoty naleŜy doliczyć koszty podatku VAT. W tym miejscu
Pan Parzybut wyjaśnił, Ŝe przygotowana dokumentacja waŜna jest dwa lata, a kosztorys 0,5 roku. 
W toku dalszej dyskusji głos zabrał Radny Jaros, który oznajmił, Ŝe utwardzenie dróg kruszywem
powinno być w pierwszej kolejności w tych miejscowościach w których nie planowana jest budowa
nakładek. 
Jako kolejna głos zabrała Radna Barasińska, która zwróciła się z prośba do Pana Parzybuta, aby w
przyszłym tygodniu towarzyszył jej i P. Milewskiemu w wizycie do Nadleśnictwa Bełchatów, która
dotyczyłaby drogi w Chrząstawie. 
Następnie Radni wspomnieli o potrzebie dokonania remontu budynku mieszkalnego znajdującego
się przy szkole podstawowej w Ochlach, gdzie przede wszystkim naprawy wymaga dach, który
przecieka. 
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Następnie  głos zabrał  Pan Wójt,  który poinformował,  Ŝe w ostatnim czasie pojawiło  się  wiele
szkoleń dla pracowników, które  wpływają korzystnie na znajomość przepisów zwłaszcza KPA.
Następnie  Pan Wójt  nawiązał  do  potrzeby  naniesienia  zmian  w budŜecie  gminy  w związku z
potrzebą zabezpieczenia środków na zakup naczepy, zwiększenia funduszy dla straŜy poŜarnych i
na  działania  sportowe.  Ponadto  zachodzi  potrzeba  zabezpieczenia  środków  na  podniesienie
wynagrodzeń dla pracowników obsługowych w szkołach.
Następnie  Pan  Wójt  prosił  Radnych,  aby  zaakceptowali  przesunięcia  w  budŜecie  związane  z
moŜliwością zawieszenia dodatkowych lamp.
W tym miejscu Radni wyrazili potrzebę zawieszenia dodatkowych lamp:

- 1 lampa - Brzyków  k. P. Górczyńskiej
- 1 lampa – Osieczno k. P. Szczepanowskiej
- 1 lampa – Las Zawadzki
- 2 lampy – Wola Kleszczowa
- 2 lampy – Chociw, za szkołą w kierunku Restarzewa na zakręcie
- 1 lampa – Ochle Kawały, na zakręcie
- 2 lampy Wielka Wieś A k. P. Wójcika
- 1 lampa – Kolonia Zawady k. wieŜy ciśnień
- 2 lampy – Widawa, ul. Kolejowa – do P. Kopytnika

W toku dalszej dyskusji Pan Wójt poinformował, Ŝe istnieje moŜliwość otrzymania funduszy dot.
hali gimnastycznej w Chociwiu, dodał równieŜ, Ŝe została podpisana umowa dotycząca programu
budowy drogi IPI.
Zmieniając temat wypowiedzi, Pan Wójt nawiązał do tematu wodociągów w gminie i oznajmił, Ŝe
istnieje dość znaczny problem z ciśnieniem wody i zachodzi potrzeba zakupu dodatkowej pompy.
Kontynuując oznajmił, Ŝe budowę wodociągu w Patokach moŜemy zlecić firmie z zewnątrz bądź
ZUK  –  owi,  w  Zborowie  rozpocznie  się  budowa  wodociągu  pod  koniec  roku  bądź  w  roku
przyszłym.
W tym temacie Pan Wójt poinformował, Ŝe zachodzi potrzeba podniesienia stawek opłat za wodę i
ścieki, które w naszej gminie są bardzo niskie. 
Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Gniłka, który nawiązał do rezygnacji
Pani Sylwii Jędraszek z pracy w chociwskim ośrodku zdrowia.
Radni  oznajmili,  Ŝe  rezygnacja  praktycznie  z  dnia  na  dzień  stawia  samorząd  przed  wielkim
problemem, gdyŜ  pacjenci  z tamtego terenu zostają  gwałtownie pozbawieni  pomocy lekarskiej,
ponadto  szukając  nowego  lekarza  naleŜy  złoŜyć  wymówienia  osobom  zamieszkałym  w
mieszkaniach nad ośrodkiem zdrowia, gdyŜ naleŜy zapewnić lokum dla nowego lekarza.  
Następnie, ponownie głos zabrał Pan Wójt, który nawiązał do duŜych kosztów, jakie gmina ponosi
w  związku  z  umieszczaniem  bezdomnych  psów  w  schroniskach  dla  zwierząt.  Zaproponował
stworzenie przejściowego hotelu dla zwierząt w miejscowości Ruda – przed P. Kowalskim.
W toku dalszego wystąpienia Pan Wójt zasygnalizował temat elektrowni wiatrowych, który obecnie
cieszy się duŜym zainteresowaniem w związku z moŜliwością pozyskiwania energii odnawialnych.
Następnie Pan Wójt  nawiązał  do tzw. renty planistycznej  – terminu związanego z   projektem
Uchwały dot. planu zagospodarowania przestrzennego.
W toku dalszego posiedzenia, członkowie Komisji dyskutowali nad potrzebą wykupu pomieszczeń
i działki od GS, którą wykorzystuje ZUK, gdyŜ  znowu podniesiony został czynsz miesięczny do
kwoty 2,5 tys. 
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Podsumowując  wcześniejsze  wypowiedzi,  członkowie  Komisji  ustalili  2  miesięczny  plan
nawoŜenia dróg kruszywem:

1. Siemiechów - Wielka Wieś
2. Wielka Wieś – 150 m od P. Pokorskiego do P. Dzimińskiego
3. Łazów – dokończenie
4. Restarzew Środkowy
5. Babina od skrzyŜowania do Dąbrowy Widawskiej
6. Ochle Kawały
7. Ligota osiedle
8. Dębina – łącznik
9. Wola Kleszczowa – do mostu 150 m
10. Ruda do Kandeli
11. Chrząstawa – za P. Jachacz, za mostem w lewo do leśniczówki
12. Chrusty – za wysypiskiem ( dojazd do Chociwia)
13. Ochle Kolonia – droga od asfaltu do rowu 400 m
14. od Świerczowa w stronę Ligoty
15. Brzyków – od P. A. Stępnia do P. Anieli – 200 m

W związku z brakiem dodatkowych pytań,  Przewodniczący Komisji podziękował wszystkim za
uczestnictwo w obradach i następnie zamknął kolejne posiedzenie.
Na tym protokół zakończono.
Protokołowała:
Emilia Konieczna

                                                                                        Przewodniczący Komisji
ds. Rolnictwa i Ochrony Środowiska

                                                                                           Zdzisław Gniłka
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